
P r o t o k ó ł   Nr  XIII /12 
  
z obrad XIII Sesji VI Kadencji  Rady Gminy Nowy Dwór z dnia  30 kwietnia 2012 r.  
Obrady Sesji odbywały się  w lokalu Nowodworskiego Ośrodka Kultury  od godz.  10 00 do 
godz. 1130 

Obecni na posiedzeniu Sesji Radni: 
1. Andrukiewicz Marian 
2. Hańczaruk Wiesław 
3. Humienny Kazimierz  
4. Kalenik Krzysztof 
5. Możejko Marcin 
6. Pawłowski Piotr 
7. Radziwon Ryszard 
8. Rusiecki Kazimierz 
9. Rutkowska Grażyna Danuta 
10. Sobolewski Piotr 
11. Sobolewski Stanisław 
12. Stasiulewicz Czesław 
13. Sulima Jerzy 
14. Tomaszewski Wiesław 

Nieobecni na posiedzeniu Sesji Radni: 
          1.  Maria Rowińska – zwolnienie lekarskie  
       

Ponadto w obradach Sesji uczestniczyli: 
Wójt – Andrzej Humienny 
Sekretarz Gminy – Stanisław Hrynkiewicz 
Skarbnik – Pani Anna Dziedzicka, 
Kierownik Referatu Komunalnego – Mieczysław Dziedzicki, 
Radca Prawny – Wojciech Srocki, 
Dyrektor Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich – Józef Sulima 
Józef  Strankowski – członek Podlaskiej Izby Rolniczej   

      Sołtysi z terenu gminy – lista obecności w załączeniu do protokółu. 
 
 
 

Obrady XIII Sesji  VI Kadencji Rady Gminy otworzył  i prowadził Przewodniczący Rady 
Gminy    - Pan Krzysztof  Kalenik. 

 
Na wstępie powitał wszystkich obecnych  i stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach Sesji 
uczestniczy 14 radnych, a więc obrady są prawomocne. Radny Pawłowski zwrócił się z 
pytaniem czy do uchwały Nr XIII/ 75/12 w sprawie określenia szczegółowych zasad 
udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oraz 
tygodniowego wymiaru czasu pracy pedagogów, psychologów i logopedów nie powinna być 
opinia Związku Nauczycielskiego. Sekretarz Gminy odpowiedział, że jest opinia. Radny 
Pawłowski poprosił o przyniesienie i odczytanie tej opinii  ponieważ na komisji nie było nic 
na ten temat. Sekretarz Gminy udał się po w/w opinie. Radny Hańczaruk Wiesław 
powiedział, że na Komisji Oświatowej nic nie było na temat jakiejkolwiek opinii. Radca 
Prawny Pan Wojciech Srocki wyjaśnił, że Rada Gminy nie jest związana z opinią wydaną 
przez Związek Zawodowy.  



Porządek obrad został przyjęty  w głosowaniu jawnym  przy 11 głosach za , 3 
wstrzymujących się, głosów przeciw nie było w następującym brzmieniu : 

 
1. Otwarcie Sesji , powitanie  obecnych , stwierdzenie prawomocności obrad 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej. 
5.  Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla gminy Nowy Dwór.  
6. Podjęcie uchwał: 

 - w sprawie zmian w budżecie gminy. 
-w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami 
Gminy Nowy Dwór  

- w sprawie określenia szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oraz tygodniowego 
wymiaru czasu pracy pedagogów, psychologów i logopedów. 

- w sprawie przyjęcia przez Gminę Nowy Dwór zadania Powiatu Sokólskiego w 
zakresie zarządzania drogami powiatowymi. 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu na 
opracowanie dokumentacji. 

 

       8.  Interpelacje i zapytania radnych. 
 9.  Sprawy różne. 
10. Zakończenie obrad XII Sesji Rady Gminy. 

                                                                  
Ad. pkt. 3 – go 
 
Przewodniczący Rady  Krzysztof  Kalenik poinformował , że protokół XII  Sesji Rady Gminy 
wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1 .Zaproponował przyjęcie protokołu z 
poprzedniego posiedzenia , zapytał czy są  uwagi do protokółu z poprzedniej sesji. Radni 
uwag nie wnieśli. Protokół z poprzedniej sesji został  przedstawiony do głosowania  i przyjęty  
w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za ,  1 wstrzymujących się, głosów przeciw nie było. 

 
 

Ad. pkt. 4 – go 
Przewodniczący Rady powiedział, że korzystając z okazji, że mamy gościa oddamy głos dla 
Pana Dyrektora Józefa Sulimy.  
Dyrektor Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich Pan Józef Sulima powiedział, że każdy 
dostał mapkę z której widać nową drogę puszczoną przez pola koło miejscowości Bieniowce i 
Dubaśno (bruk). Jeśli Rada Gminy wyrazi zgodę na pokrycie kosztów dokumentacji tj. ok. 35 
tys. złotych w następnym roku prace ruszą. Będą zamknięte ostre zakręty koło bruku w 
Dubaśnie , łuk będzie złagodzony oraz   w Bieniowcach będzie zdjęta górka i wylane 900 
metrów zjazdu. Chcemy również zrobić tzw. wyłączeniowe pasy ruchu, jeśli ktoś chce skręcić 
np. do Dubaśna, żeby mógł zjechać na pas, nie przeszkadzając kierowcom jadącym np. do 
Dąbrowy Biał. Radny Tomaszewski Wiesław powiedział, że  Dyrektor rok temu był na 
obradach sesji i obiecał zrobić te zjazdy a zamiast tego był lany asfalt po asfalcie przed 
Nowym Dworem. Chodziły spekulacje, że to przez grupę radnych nic nie wyszło. Zwrócił się 
z pytaniem czy w tamtym roku była już gotowa dokumentacja na te zjazdy. Dyrektor Sulima 



odpowiedział, że z szacunku do niektórych ludzi zostało wylane te 800 metrów i jest 
możliwość dalszej współpracy. Powiedział również, że nie można rozgrywać polityki przy 
gościach ponieważ traci na tym gmina, był Marszałek  a sytuacja była bardzo niezręczna. 
Drogi nie lubią polityki. Radny Tomaszewski powiedział, że on chce tylko wiedzieć czy była 
opracowana dokumentacja na te zjazdy rok temu. Dyrektor Sulima odpowiedział, że wyraźnie 
wtedy powiedział, że jest możliwość opracowania dokumentacji z waszym udziałem. 
Powiedział również, że jeśli  Gminy wygospodaruje 35 tys. złotych na dokumentację to w 
tym roku była by zrobiona,  a prace ruszyły by od przyszłego roku.  
 
Ad. pkt. 5-go  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w związku z tym, że Wójt odprowadza gościa 
przejdziemy do przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla gminy Nowy 
Dwór, a informacje z działalności międzysesyjnej udzieli Wójt po powrocie.  Powiedział 
również, że na komisjach była omawiana w/w ocena.  
Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej na 2011 rok zostało przyjęte w głosowaniu 
jawnym przy 14 głosach za, przeciw i wstrzymujących się nie było.  
 
Ad. pkt. 6 – go 
 
Podjęcie uchwał: 
- w sprawie zmian w budżecie gminy. Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  
Uchwała Nr XIII/73/12 w sprawie zmian w budżecie gminy została przyjęta w głosowaniu 
jawnym przy 14 głosach za, przeciw i wstrzymujących się nie było.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w związku z powrotem Wójta wracamy do punktu 4 
czyli informacji z działalności międzysesyjnej.  
Wójt poinformował o następujących działaniach: 
- wydaniu 18 zarządzeń: w tym 8 finansowych. 
- przekazaniu stawów w Bobrze Wielkiej dla Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 
Wodnych.  
- złożeniu wniosku na dofinansowanie przyłącza wodociągowego Jaginty – Chorużowce. 
- odbyciu się przetargu na kupno i wycinkę drzewa przy zbiorniku w Bobrze Wielkiej, który 
został unieważniony ponieważ była zbyt niska cena. Po negocjacjach została podpisana 
umowa 45 zł za cienkie drzewo, za tartaczne  po 120 zł za m3. 
- rozpoczęciu się prac podziału działek na pasie pokolejowym.  
Wójt poinformował również, że w maju rozpocznie się rekultywacja śmietnika i będzie 
oficjalnie zamknięty chociaż w tym momencie też jest zamknięty. Powiedział również, że 
dużo czasu poświęcił sprawie dróg, które będą przejmowane od powiatu, było spotkanie z 
delegacją z Grodna. Po długim weekendzie wybieramy się teraz my do Grodna na dalsze 
negocjacje.  
 
Przewodniczący Radny powiedział, że wracamy do podjęcia uchwał. 
-   w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy 
Nowy Dwór. Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  
Uchwała Nr XIII/74/12 w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z 
mieszkańcami Gminy Nowy Dwór została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za, 
przeciw i wstrzymujących się nie było. 
- w sprawie określenia szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 



kierownicze w szkołach i placówkach oraz tygodniowego wymiaru czasu pracy pedagogów, 
psychologów i logopedów. Przewodniczący Rady odczytał opinie Związku Nauczycielskiego 
dotyczącą w/w uchwały. Sekretarz Gminy Stanisław Hrynkiewicz powiedział, że w artykule, 
który radni dostali jest stwierdzenie, że z tej uchwały powinny się cieszyć samorządy i to jest 
na naszą korzyść.  Wiceprzewodniczący Rady Wiesław Tomaszewski powiedział, że na 
komisji Sekretarz powiedział, że ta uchwała została przygotowana zgodnie z opinia Związku 
Zawodowego. Sekretarz odpowiedział, że nic takiego nie powiedział.  Wiceprzewodniczący 
Rady powiedział, że może się myli, można przesłuchać taśmę z nagraniem ale jak widać 
Związek Zawodowy trzy pierwsze punkty opiniuje negatywnie. Sekretarz odpowiedział, że ta 
opinia nie jest wiążąca i jeśli Zwi ązek da nam pieniądze to wtedy możemy ich słuchać. 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał dlaczego tak drastycznie została podniesiona liczba 
godzin. Wójt powiedział, że można odpowiedzieć pytaniem na pytanie czy my dbamy o dobro 
gminy czy o dobro Związków. Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że w tamtym roku w 
sierpniu było stwierdzenie Wójta, że brakuje 50 tys. złotych i trzeba połączyć klasy. Wójt 
powiedział, że klas nie połączył tylko poszczególne przedmioty. Proszę nie mylić pojęć. 
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że na sesji były delegacje rodziców i rady 
pedagogicznej ale nic to nie dało, a na koniec roku okazuje się, że zamiast oszczędności to 
trzeba dołożyć 75 tys. złotych na wypłatę tzw. czternastek dla nauczycieli. Wójt zwrócił się z 
pytaniem do Pani Skarbnik ile w tamtym roku zaciągnęliśmy kredytu na oświatę a ile w tym 
roku będzie nam brakować. Pani Skarbnik odpowiedziała, że w tamtym roku 300 tysięcy 
złotych, a w tym wstępnie już wiadomo, że ok. 150 tys. złotych będzie brakować. Wójt 
zapytał czy jest różnica. Sekretarz Gminy powiedział, że swego czas Pan Tomaszewski 
powiedział, że powinienem podać się do dymisji  bo odpowiadałem za oświatę, w związku z 
powyższym robiłem i robie wszystko zgodnie z prawem i blokowane jest.  Musze 
podziękować za taką współpracę. Drugi rok wałkowana jest ta sama uchwała i znów macie 
wątpliwości. Kierownik jednostki dysponuje funduszami nie ja.  Wiceprzewodniczący Rady 
powiedział, że tyczyło się to poprzedniej kadencji ponieważ mówił Pan, że wszystko co było 
ustalane nie wchodziło w życie. Sekretarz odpowiedział, że nie wszystko tylko część założeń. 
Radny Rusiecki Kazimierz zwrócił się do Wiceprzewodniczącego Rady mówiąc, że trzeba 
wziąć pod uwagę fakt, że był jeden nauczyciel do trzech przedmiotów ale odszedł na 
emeryturę i trzeba było zatrudnić na to miejsce trzech nauczycieli. I tu są straty w oświacie a 
nie doszukiwać się nie wiadomo gdzie. Sekretarz powiedział, że w pierwszym okresie gdy 
została powołana nowa Rada Gminy Wiceprzewodniczący Rady był z ramienia rady 
odpowiedzialny za szkolnictwo. Wiceprzewodniczący Rada powiedział, że odpowiadając na 
pytanie Radnego Rusieckiego, że zostało zatrudnionych trzech nauczycieli w miejsce jednego 
to pytanie nie powinno być skierowane do mnie. Natomiast jeśli chodzi o wypowiedź 
Sekretarza nie widzę żadnego aktu, który mnie upoważnia do bycia pełnomocnikiem, byłem 
przy negocjacjach w Zespole Szkół i w Sieruciowcach ale nie byłem pełnomocnikiem. 
Sekretarz powiedział, że odpowiadał Pan z ramienia Rady.  
Przewodniczący Rady powiedział, że Związek Zawodowy zarzucił, że negatywnie opiniuje 
paragraf  1-3, gdzie są w/w paragrafy w uchwale. Zwrócił się z pytaniem do Sekretarza czy 
związek otrzymał inna uchwałę niż tą , którą posiadają radni. Sekretarz odpowiedział, że tą 
samą tylko było w punktach wypisane: pedagog, psycholog, logopeda. Jest to ten sam punkt. 
Radny Pawłowski Piotr zgłosił wniosek aby w uchwale Nr XIII/75/12  w sprawie określenia 
szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i 
placówkach oraz tygodniowego wymiaru czasu pracy pedagogów, psychologów i logopedów 
została zwiększona liczba godzin tj. dla Dyrektora Zespołu Szkół z 8 na 12 godzin,   dla 
Dyrektora szkoły liczącej do 8 oddziałów z 12 na 16 godzin i dla pedagogów zmniejszyć z 35 
do 25 godzin . Sekretarz Gminy powiedział, że ostatnio dla pedagoga było 18 godzin i to nie 



było dotrzymywane przez dyrektora bo z 18 zrobiło się 15 godzin a potem 10 i dodawane 
były inne przedmioty  . Na zebraniu w szkole nauczyciele narzekali, że młodzież  jest taka nie 
dobra dlatego pedagog będzie miał więcej pracy, zajmie się młodzieżą. Rada Gminy jest po to 
żeby działać na korzyść samorządu. Radny Hańczaruk Wiesław powiedział, żeby się nie 
śpieszyć z podjęciem tej uchwały. Wójt odpowiedział, że musimy teraz ją uchwalić ponieważ 
do  15 maja musi być arkusz organizacyjny przyjęty. Radny Hańczaruk Wiesław powiedział, 
że za późno jest sesja zorganizowana. Przewodniczący Rady powiedział, że zdarzyła się raz 
taka sytuacja, że musieliśmy o jeden dzień przeciągnąć terminy ale czekaliśmy na jakieś 
dokładniejsze informacje odnośnie programu trans granicznego i zdarzyło się to po raz 
pierwszy. Radny Stasiulewicz Czesław zaproponował 5 minutową  przerwę. Przewodniczący 
Rady zarządził 5 minutową przerwę.  
Po przerwie Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie. Odczytał treść uchwały 
biorąc pod uwagę wniosek radnego Pawłowskiego Piotra czyli Dyrektor Zespołu Szkół -8 
godzin, Dyrektor szkoły w Sieruciowcach – 12 godzin oraz pedagog 26 godzin. 
Uchwała Nr XIII/75/12  w sprawie określenia szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru 
obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oraz tygodniowego wymiaru 
czasu pracy pedagogów, psychologów i logopedów została przyjęta w głosowaniu jawnym 
przy 13 głosach za, przeciw i wstrzymujących się nie było. Radny Sobolewski Stanisław był 
nieobecny podczas głosowania.  
-  w sprawie przyjęcia przez Gminę Nowy Dwór zadania Powiatu Sokólskiego w zakresie 
zarządzania drogami powiatowymi. Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Pan Wiesław Tomaszewski zwrócił się z pytaniem do Radcy 
Prawnego czy jest dobry zapis w uchwale, że porozumienie zostanie podpisane z Zarządem 
Powiatu a nie z Zarządem Dróg Powiatowych ponieważ w pierwszej wersji tej uchwały było 
porozumienie z Zarządem Dróg Powiatowych. Mecenas Srocki odpowiedział, że zapis jest 
dobry, z jednej strony organ jako gmina i organ powiatu czyli Zarząd.  

Uchwała Nr XIII/76/12 w sprawie przyjęcia przez Gminę Nowy Dwór zadania Powiatu 
Sokólskiego w zakresie zarządzania drogami powiatowymi została przyjęta w głosowaniu 
jawnym przy 13 głosach za, przeciw i wstrzymujących się nie było.  

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu na opracowanie 
dokumentacji. Przewodniczący Rady odczytał treść  uchwały i poddał pod głosowanie.  

Uchwała Nr XIII/77/12 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu 
na opracowanie dokumentacji została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, 
przeciw i wstrzymujących się nie było.  

 
Ad. pkt. 8-9-go 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęło pismo  od Kierownika Biura Powiatowego 
ARiMR dotyczącego przyjmowania wniosków o przyznanie dopłat bezpośrednich, ONW i 
płatności rolno środowiskowych za 2012 rok. Odczytał treść pisma.  
Pan Józef Strankowski członek Podlaskiej Izby Rolniczej przedstawił informację  z 
działalności  PIR. Poinformował, że Podlaska Izba Rolnicza obchodziła 15 -lecie  istnienia i 
otrzymała sztandar.  
Sołtys wsi Dubaśno Pan Andrzej Staworko zwrócił się z pytaniem co z drogą dojazdową do 
pól w miejscowości kol. Bieniowce, droga jest nieprzejezdna. Wójt odpowiedział, że będzie 
zrobiona ale dokładnego terminu nie może podać.  



Sołtys wsi Chworościany Pan Janusz Tomaszewski zwrócił się z pytaniem czy zostało 
podpisane porozumienie z kołem łowieckim. Wójt odpowiedział, że  z kołem Jeleń nic nie 
podpisał  ponieważ czeka na odpowiedź ze Starostwa Sokólskiego. Sołtys  Tomaszewski 
zapytał co ze szkodami, które zwierzęta wyrządzają, gdzie je zgłaszać. Wójt odpowiedział, że 
zgłaszać do koła Jeleń i muszą wypłacić odszkodowanie.  
Sołtys wsi Butrymowce Jan Łogwin powiedział, że w ostatnim czasie odbył się przetarg na 
kupno i wycinkę drzew a żaden sołtys nie wiedział o tym.  Wójt odpowiedział, że od marca 
było ogłoszenie na tablicy ogłoszeń w gminie i na stronie BIP Urzędu Gminy. Sołtys Łogwin 
powiedział, że sołtysi powinni być powiadamiani o przetargach bo na pewno było by dużo 
chętnych a tak nikt nie wiedział. 
Wójt poinformował, że wpłynęło pismo do gminy odnośnie wpłynięcia skarg prze 
mieszkańców naszej gminy  w sprawie prowadzonych prac na zbiorniku wodnym Bobra 
Wielka oraz ryzyku szkody przyrodniczej. Była już telewizja, nadzór budowlany, Park 
Biebrzański wszyscy chcą mi umilić życie tylko zbiorniki są już przekazane dla  
Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych i to oni będą o to walczyć. Ktoś 
chce wstrzymać całą inwestycję. I chciałbym podziękować tym sprzymierzeńcom , którzy tak 
bardzo chcą nam pomóc. 
Wiceprzewodniczący Rady Pan Wiesław Tomaszewski powiedział, że sołtys pytał o drogę w 
miejscowości kol. Bieniowce. To nie jest moja prywatna droga, trzeba ją poprawić. Wójt 
zwrócił się do Kierownika Referatu Komunalnego z pytaniem kiedy jest w planach poprawa 
tej drogi. Kierownik Referatu Komunalnego Mieczysław Dziedzicki odpowiedział, że 
konkretnie nie potrafi odpowiedzieć do września mamy dużo pracy jest wiele dróg, które 
potrzebują poprawy. Radny Stasiulewicz Czesław powiedział, że Komisja Rolnictwa jeździła 
po drogach, był sporządzony protokół, było mówione, że w pierwszej kolejności trzeba tą 
drogę doprowadzić do porządku. Wójt powiedział, że nie mówił, że będzie zrobiona w 
pierwszej kolejności. Będzie robiona ale w swoim czasie. Koparka cały czas robi, nie stoi 
przyjdzie czas i będzie robiona. Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że była prowadzona 
tam inwestycja wodociągowa wykonawca, który to robił powinien przywrócić do stanu 
poprzedniego. Dlaczego nic przez półtora prawie roku nie zostało zrobione. Słyszałem, że do 
końca kadencji nic dla Tomaszewskiego się nie zrobi. Wójt odpowiedział, że nic takiego nie 
słyszał i nic takiego nie mówił. Wiceprzewodniczący Rady powiedział również, żeby nie 
mylić drogi i łąki. Droga jest własnością gminy a łąka moją, to są dwie różne sprawy. Był 
okres gwarancji 3 letni. Kierownik Referatu Komunalnego powiedział, że wykonawca 
przywrócił do stanu poprzedniego był grunt i błoto i teraz też jest grunt i błoto. Wszędzie 
trzeba robić ale nie możemy wszystkie na raz zrobić. Wiceprzewodniczący Rady powiedział, 
że ta droga jest nieprzejezdna. Kierownik Referatu Komunalnego powiedział, że według 
prawa droga wróciła do stanu pierwotnego, tu trzeba mówić tym, że droga jest nie przejezdna 
a nie żeby wróciła do stanu pierwotnego. Radny Marcin Możejko powiedział, że w czynie 
społecznym można zebrać ludzi ja pomogę swoją koparką i droga będzie zrobiona i ludzie 
zadowoleni. Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że czyny społeczne odeszły już w 
niepamięć, zgodnie z ustawą za drogi  odpowiedzialny jest Wójt Gminy. Sołtys Jan Łogwin 
powiedział, że mieszkańcy Butrymowiec chcieli zmeliorować łąki zebrali się wszyscy i 
zrobili. Zamiast siedzieć i krzyczeć trzeba wziąć się za robotę. Radny Sobolewski Stanisław 
powiedział, że najlepiej kupić nowy sprzęt i będzie po problemie. Sołtys Jan Łogwin zapytał 
się czy będą wywożone śmietniki w tym roku. Kierownik Referatu Komunalnego 
odpowiedział, że będą.  
Sołtys wsi Koniuszki Jarosław Wojciulik zgłosił problem z bezdomnymi psami, które 
stanowią zagrożenie zarówno dla ludzi jak i dla trzody chlewnej. Wójt odpowiedział, że koszt 
utrzymania 1 psa w schronisku to od 1500 -2000 zł, to bardzo dużo. Radny Rusiecki 
powiedział, że w Bobrze Wielkiej też jest ten sam problem jest dużo bezdomnych psów.  



Radny Hańczaruk Wiesław zapytał co z projektem trans granicznym czy coś już wiadomo. 
Wójt odpowiedział, że był na spotkaniu z Senatorem, Posłem, Ministrem ale jednoznacznie 
nikt nie mógł mi odpowiedzieć czy nabór się odbędzie. Jedyną informację otrzymaliśmy z  
Biura Współpracy Międzynarodowej Inwestycji i Rozwoju, twierdzili na 100% we wrześniu 
będzie nabór. Jeszcze nie zdarzyło się żeby nie było naboru. Radny Hańczaruk zapytał jaka 
suma wchodzi w ten projekt. Wójt odpowiedział, że zostało złożonych 504 albo 508 
wniosków dokładnie jeszcze nie wiem a przeznaczone fundusze to  ok. 200 milionów euro, a 
na jeden projekt przeznaczone jest 4 miliony euro. Radny Hańczaruk Wiesław zapytał czy jest 
już nawiązana współpraca z Białorusią. Wójt odpowiedział, że tak już raz odbyło się 
spotkanie, w maju wybieram się do nich na dalsze negocjacje. Chcieli na pół czyli 2 miliony 
euro ale mam nadzieję, że dogadamy się na 1 milion euro.  
Wiceprzewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do Mecenasa odnośnie drogi w 
miejscowości Dubaśno, którą Urząd Marszałkowski w tamtym roku miał sfinansować ale się 
wycofał chociaż były już środki przyznane, odbył się przetarg . Pan Mecenas obiecał, że 
zaczerpnie informacji i wyjaśni więc ponawiam pytanie dlaczego Urząd Marszałkowski 
wycofał przyznane środki. Radca Prawny Wojciech Srocki powiedział, że zabrakło środków. 
Takiej informacji udzielił Pan Dyrektor Górski.       
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Kalenik 
zakończył obrady XIII Sesji Rady Gminy Nowy Dwór. 
 
     Na tym protokół zakończono i podpisano. 
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